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Onderwerp : Voortgang Sportakkoord ‘Sport versterkt Heiloo!’ 
 
 
 
Geachte leden van de raad, 
 
Op 23 september jongstleden heeft uw raadscommissie gevraagd naar de voortgang van 
het Sportakkoord. Met deze raadsinformatiebrief willen wij u hierover informeren.  
 
In juni 2023 is het Sportakkoord uit 2020 herijkt door het lokale kernteam. In het lokale 
kernteam zitten vertegenwoordigers van de gemeente, lokale sportsector en 
maatschappelijke partners. Het herijkte ‘Sportakkoord II’ richt zich op drie ambities, het 
fundament op orde, het bereik vergroten en meer (zichtbare) betekenis.  
 
Het uitvoeringsbudget voor het Sportakkoord is onderdeel van de Regeling specifieke 
uitkering sport en bewegen, gezondheidsbevordering, cultuurparticipatie en de sociale basis 
2023–2026 (brede SPUK). Het kernteam beheert het jaarlijkse beschikbare 
ondersteuningsbudget van € 13.501,- en beslist hoe dit budget bestemd wordt. Lokale 
partijen kunnen een aanvraag indienen bij het kernteam voor een nieuw initiatief om sporten 
en bewegen onder inwoners te stimuleren.  
 
Afgelopen jaar hebben verschillende initiatieven vanuit het sportakkoord een financiële 
bijdrage ontvangen, waarbij we er graag twee uitlichten: 
1. Padel en Ontmoeten is een initiatief dat zich richt om 55 plussers fysiek actief te houden 
of te krijgen en kennis te laten maken met padel; 
2. Gamenastiek is voor iedereen van jong tot oud en voor mensen met of zonder fysieke of 
verstandelijke beperking. Waarbij bewegen wordt gestimuleerd door middel van sport 
(computer)games.  
Voor dit jaar zijn er tot nu toe vijf (beweeg)initiatieven ingediend bij het kernteam. 
 
Het herijkte ‘Sportakkoord II’ is ontwikkeld om sport voor iedereen toegankelijker, inclusiever 
en beter georganiseerd te maken, met de nadruk op samenwerking tussen verschillende 
partners zoals sportverenigingen, lokale overheden, en maatschappelijke organisaties. Een 
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open sportvereniging kan bijdragen aan de ambitie om sport en bewegen toegankelijk en 
aantrekkelijk te maken voor iedereen. In Heiloo zijn we dit jaar daarom begonnen met een 
onderzoek of open sportverenigingen kunnen bijdragen aan doelen vanuit het lokale 
sportakkoord, maar ook de doelen vanuit het gebiedsplan. Voor de zomer is een deel van 
het kernteam in gesprek gegaan met de gemeente Dijk en Waard, waar al met succes 
meerdere open sportverenigingen zijn. Vanuit deze ervaringen hebben we op 24 september 
jongstleden een bijeenkomst georganiseerd, waarbij er aandacht is geweest voor promotie 
van het Sportakkoord, de rol van de buurtsportcoaches, actuele zaken die leven bij de 
sportverenigingen en een introductie van de open sportvereniging. Een verslag van deze 
bijeenkomst is bij deze brief toegevoegd als bijlage. 
 
 
Hoogachtend, 
burgemeester en wethouders van de gemeente Heiloo 
 

                   
 
J. van den Beij-Veenstra 
gemeentesecretaris 

M. ten Bruggencate  
burgemeester 
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Bijlage 1 Verslag Inspiratiebijeenkomst “open vereniging”  
 
Datum: 24 september 2024 
Tijd: 17:00-19:30u 
Locatie: Double Stars (Vennewater) 
Aanwezigen: Antoine Tromp, Maud Eriks (beleidsadviseur sport), Annelies Oosterhof 
(coördinator sport en preventie Heiloo), Caroline van Vliet (buurtsportcoach Heiloo), Sport-Z, 
Ton Mosheuvel, Badminton vereniging Vennewater, Base & softballclub Double Stars, 
Hockeyvereniging de Terriërs, de Foresters, HZV, HSV, VIP Heiloo, Sociaal Team, 
medewerker Gemeentelijke eigendommen.  
 
Op 24 september jongstleden heeft er een inspiratiebijeenkomst plaatsgevonden met als 
onderwerp de “open vereniging”. Alle sportverenigingen en de belangrijkste 
maatschappelijke partners zijn hierbij aangeschreven en uitgenodigd. Het doel van deze 
inspiratiebijeenkomst was tweeledig: 1) uithoren wat er leeft bij de verenigingen 2) eerste 
kennismaking met het thema “open vereniging”.  
Antoine Tromp heeft de avond afgetrapt met een openingswoord. Vervolgens hebben wij de 
aanwezigen meegenomen in de mogelijkheden qua ondersteuning van de Buurtsportcoach 
(Caroline) naar de verenigingen toe: via het Lokaal Sportakkoord (er is nog 
ondersteuningsbudget om mooie beweeginitiatieven in te dienen), de NOC NCSF 
Serviceslijst (lijst met services die kunnen worden geregeld voor de verenigingen, zoals een 
workshop Verduurzamen, sessies over besturen met impact etc) én het Jeugdfonds Sport & 
Cultuur waarbij er voor kinderen uit families die minder te besteden hebben, contributie en 
attributen bekostigd kunnen worden.  
 
In de volgende stap hebben wij de aanwezigen uitgevraagd (verenigingen) wat er ben hen 
leeft (zowel positief als uitdagingen). Met als doel om te kijken welke onderwerpen er 
wellicht gezamenlijk zijn om hierop een service in te zetten vanuit de serviceslijst NOC NSF. 
Een aantal positieve zaken die werden benoemd zijn: toename van vrijwilligers, ledengroei, 
betrokkenheid van zowel de leden als vrijwilligers, bestuursontwikkeling, organisatiekracht 
en verbinding, leuke nieuwe initiatieven. De uitdagingen die werden benoemd zijn: 
ledenbinding en verduurzaming, innovatie van de sport, samenwerking met andere clubs 
(fusie) en verduurzaming, bijdrage aan gebruik van onze materialen/velden door buurt/niet 
leden, innovatief sportaanbod en vrijwilligersbeleid, integratie allochtone jongeren in relatie 
tot (preventie van) overlast en meer echte samenwerking tussen wijkagent en jongerenwerk. 
Hetgeen hieruit voortgekomen is, nemen wij mee in het aanvragen van een NOC NSF 
service.  
 
Daarna heeft er een introductie plaatsgevonden van de “open vereniging” waarin wij 
iedereen meegenomen hebben in de totstandkoming van deze inspiratiesessie: gesprek met 
de wethouder Antoine Tromp i.v.m. het efficiënter benutten van de velden en 
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sportcomplexen in Heiloo en ons enthousiaste gesprek met Jasmijn van Vliet (Dijk & Waard) 
die haar master heeft afgerond op dit onderwerp én een pilot heeft gedaan in Dijk & Waard 
met het concept “open vereniging”. Vervolgens hebben wij de aanwezigen gevraagd wat zij 
juist verstaan onder een “open vereniging” om hen alvast hier eens over na te laten denken. 
Wat wij terugkregen was best eensgezind: samenwerking (tussen sportverenigingen, 
maatschappelijke partners & buurt) en maatschappelijke rol. De definitie van Jasmijn over 
een “open vereniging” is: “een plek waar iedereen de hele dag kan sporten, recreëren, 
hobbyen en elkaar kan ontmoeten. De club heeft een maatschappelijke functie die optimaler 
benut kan worden. Daarin kan ze ook een rol spelen in het tegengaan van allerlei sociaal-
maatschappelijke issues, zoals eenzaamheid, armoede en overgewicht”. Uit het onderzoek 
van Jasmijn komt dat de doelen van een “open vereniging” zijn: versterken vereniging, 
versterken van de lokale gemeenschap, bevordert duurzaamheid, participatie en inclusie én 
verbetert de gezondheid en betrokkenheid van de inwoners.  
 
Na een korte pauze, kwamen onze genodigden van de gemeente Dijk & Waard die een pilot 
van een “open vereniging” hebben gedraaid à SVW ’27, Jack Contze & Jeroen Appelman. 
Jeroen heeft ons meegenomen als voorzitter van SVW ’27 en heeft uitleg gegeven van de 
totstandkoming van de pilot, hoe zij alles hebben ingericht en heeft de tips & de tops 
gegeven van wat wel en niet werkt. Daarna kwam Jack aan het woord om ons inzicht te 
geven hoe de koppeling tussen de stages van de studenten van het ROC (Jack als 
stagebegeleider) gelinkt en gezorgd hebben voor de koppeling met de buurt en het Living 
Lab.  
 
De avond zijn wij geëindigd met drie postervellen waarop er antwoord gegeven kon worden 
op drie vragen: 1) Wat is uw eerste indruk van een “open vereniging”, 2) noem twee dingen 
die de “open vereniging” u kan brengen, 3) noem drie dingen die vragen oproepen bij de 
“open vereniging”.  
 
Samenvatting van antwoorden op vraag 1: op zich positieve indruk maar er zijn nog wel 
hobbels/vragen (vandalisme, steun nodig). Er liggen kansen bij het Vennewater in de 
samenwerking onderling.  
Samenvatting van antwoorden op vraag 2: meer diversiteit, meer betrokkenheid vanuit de 
omgeving en goodwill gemeenschap.  
Samenvatting van antwoorden op vraag 3: deskundige ondersteuning en biedt de 
samenwerking van de verenigingen op het Vennewater een kans?  
 
Er zijn een aantal acties die uit deze avond zijn gekomen:  

1. Uitzoeken welke en of er services zijn op het gebied van verduurzamen en innovatie 
van de sport in de NOC NSF lijst à door de Buurtsportcoach.  

2. Terugkoppeling via mail over deze inspiratiebijeenkomst naar zowel de verenigingen 
die wel en niet aanwezig waren.  

3. We stellen de vraag aan de verenigingen wie verder zou willen praten over het 
opzetten van een pilot van de “open vereniging”.  

4. Opzetten projectopdracht ‘open vereniging’ vanuit gemeente Heiloo. Indien er 
sportverenigingen verder willen praten over een pilot, zoals genoemd onder punt 3. 
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Wij kijken terug op een geslaagde avond en het was goed dat iedereen weer eens bij elkaar 
is gekomen.  
 


